
Bestyrelsesmøde Balleskolen  
 

Dato & tid: 20. marts 2024, 18.30-21.00 

Sted: Pyramiden (mødelokalet administrationen) 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge (afbud), Karina Bendtsen, Linda Markussen, Søren Simonsen, Troels 

Lomholt & Ulrik Skousbøll Christensen 

Medarbejderrepræsentant: John Togsverd, Jeppe Petersen (afbud) 

Elevrepræsentanter: Karna Thomasen 9X, Nicoline Iversen 9X 

Sekretariat: Morten Lomborg 

 

Dagsorden:  

 

1. Nyt fra ledelsen 

Oplæg ved Morten (20m) 

Morten præsenterede sig og fortalte lidt om de tanker, han og den øvrige ledelse gør sig omkring det 

fremadrettede arbejde. Her er arbejdet med en samlende vision for Balleskolen centralt. Der vil blive sat en 

proces i gang, hvor medarbejdere, forældre og elever bliver inddraget, og målet er at præsentere den første 

version på første arbejdsdag efter sommerferien. Vision og strategi bliver et styringsredskab for 

udviklingsmøder, skolebestyrelsesmøder, MED-møder osv. I løbet af næste skoleår tilpasser og finpudser vi 

løbende vision og strategi. Morten peger på temaer som fremtidens kompetencer, makerspace, 

karakterdannelse, bæredygtighed og projektarbejdsform – hånd i hånd med særlige faglige indsatser omkring 

bl.a. mellemformer og læsning, og selvfølgelig alt det gode, der er en del af Balleskolens DNA. Ledelsen vil 

gerne arbejde med en helhedsplan for arbejdet med at forbedre skolens læringsmiljøer og udeområder. 

Morten ridsede kort hovedpunkter fra den nye skoleaftale op, samt gav en status på det kommunale 

indsatsområde omkring, at flere børn skal gå i skole i nærmiljøet. 

 

2. Nyt fra elevrådet 

Orientering (10m) 

Karma og Nicoline kunne fortælle om det vellykkede bankoarrangement fredag den 17. marts 18-20, hvor 92 

elever fra 4.-9. klasse mødte op og havde en god aften. 

Elevrådet peger på, at pauserne kan være lidt kedelige. Kunne man åbne op for hal, bibliotek, etc. Så der blev 

flere aktivitetsmuligheder, frem for at man som stor elev falder tilbage på telefon og tur til Rema. Elevrådet er 

optaget af at skabe trivsel på tværs af årgangene. 

Snart skal elevrådet i gang med at arrangere høvdingebold-turnering. 

Måske tager 8. årgangs elevrådsrepræsentanter snart over på formandsskabet.  

 



3. Skoleudviklingssamtale og planlægning af næste skoleår 

Orientering og drøftelse (20m) 

Morten fortalte om skoleudviklingssamtalen og viste bestyrelsen det aftalenotat, der snart vil være at finde på 

skolens hjemmeside. Her er der tre udviklingspunkter for det kommende skoleår: arbejdet med vision og 

strategi, arbejdet med mellemformer og arbejdet med at styrke skolens læseindsats. 

 

4. Princip for klassedannelse og klassesammenlægning  

Orientering - der er behov for et nyt princip (20m) 

Kort drøftelser af fordele og ulemper ved hhv. små og store klasser og de fysiske rammer på Balleskolen. 

Bestyrelsens holdning er, at et nyt princip ikke skal hastes igennem, men i stedet sættes på bestyrelsens årshjul 

for næste skoleår. I stedet blev det aftalt, at ledelsen trykprøver proces omkring en eventuel sammenlægning af 

kommende 1. årgang fra 4 til 3 klasser. Morten skitserede kort forløbet omkring klassedannelse 23/24 op og 

baggrunden for, at en klassesammenlægning giver bedst mening for både årgangen og for skolen som helhed. 

 

5. Suppleringsvalg 

Forslag fra formandsskabet samt forberedelse (20m) 

Morten redegjorde for forslaget til proces omkring suppleringsvalg, som ser ud som følger: 

 

• Valgbestyrelse nedsættes på SB-møde 20. marts (formand, skoleleder, bestyrelsesmedlem) 

• Meddelelse om suppleringsvalg primo april 

• Opstillingsperiode – henv. til kontoret (eller fremmøde på valgaften) primo-ultimo april 

• Planlægning SB-møde 30. april 

• Arrangement på skolen med tema – herefter SB-valg (med indledende motivering) 7. maj 

• SB-møde med fuldtallig bestyrelse 12. juni 

 

Søren blev valgt til valgbestyrelsen, som dermed består af Linda, Søren og Morten 

 

Formandsskabet fremsatte forslag om, at hele bestyrelsen trækker sig for at skolen kan få en helt ny 

skolebestyrelse, en ny start, der kan give samarbejdet et godt rygstød i det fremadrettede arbejde. Bestyrelsen er 

pt. Halvandet år inde i en valgperiode på 4 år. 

Forslaget kunne ikke enstemmigt vedtages, da kun fire ud af fem fremmødte forældrevalgte bakkede op. 

 

Bestyrelsen opfordrede slutteligt ledelsen til at prøve, om man kan skaffe en oplægsholder til 7.maj 

 


